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Schůzi  zahájil  př.  K.  Schwarzenberg ve  13.30  hod.  Uvedl,  že  ji  svolal  z  důvodu
projednání  třinácti  mezinárodních  smluv a představení  nově designovaného velvyslance  ČR
do Království  Saudské  Arábie  Ing.  Jiřího  Slavíka.  Poslanci  s  navrženým  pořadem  jednání
souhlasili /hlasování 7-0-0/.

Návrh pořadu jednání:  

1. Vládní  návrh,  kterým  se  předkládá  Parlamentu  České  republiky  k  vyslovení
souhlasu  s  ratifikací  Dohoda  mezi  Českou  republikou  a  Zvláštní  administrativní
oblastí  Čínské lidové republiky  Hongkong o předávání  osob hledaných pro trestní
řízení (Hongkong, 4. 3. 2013) /sněmovní tisk 102/

2. Vládní  návrh  kterým  se  předkládá  Parlamentu  České  republiky  k  vyslovení
souhlasu  s  ratifikací  Dohoda  mezi  Českou  republikou  a  Zvláštní  administrativní
oblastí  Čínské  lidové  republiky  Hongkong  o  vzájemné  právní  pomoci  v  trestních
věcech (Hongkong, 4. 3. 2013) /sněmovní tisk 103/

3. Vládní  návrh,  kterým  se  předkládá  Parlamentu  České  republiky  k  vyslovení
souhlasu  s  ratifikací  Dohoda  mezi  Českou  republikou  a  Zvláštní  administrativní
oblastí Čínské lidové republiky Hongkong o předávání odsouzených osob (Hongkong,
4. 3. 2013) /sněmovní tisk 104/

4. Vládní návrh, kterým se předkládá Parlamentu České republiky k vyslovení souhlasu
s ratifikací Protokol o změně a doplnění Smlouvy mezi Českou republikou a Slovenskou
republikou  o  právní  pomoci  poskytované  justičními  orgány  a  o  úpravě  některých
právních vztahů v občanských a trestních věcech z 29. října 1992 a jejího Závěrečného
protokolu, podepsaný v Uherském Hradišti dne 29.  října 2012  /sněmovní tisk 110/

5. Vládní návrh, kterým se předkládá Parlamentu České republiky k vyslovení souhlasu
s  ratifikací  změna  přílohy  A  Stockholmské  úmluvy  o  perzistentních  organických
polutantech /sněmovní tisk 109/

6. Vládní návrh, kterým se předkládají Parlamentu České republiky k vyslovení souhlasu
s ratifikací změny přílohy III Rotterdamské úmluvy o postupu předchozího souhlasu pro
určité nebezpečné chemické látky a pesticidy v mezinárodním obchodu, přijaté v Ženevě
dne 10. května 2013  /sněmovní tisk 121/

7. Vládní návrh, kterým se předkládá Parlamentu České republiky k vyslovení souhlasu
s ratifikací  Basilejská  úmluva o kontrole  pohybu nebezpečných  odpadů přes  hranice
států a jejich zneškodňování, sjednaná v  Basileji dne 22. března 1989, a změny přílohy
IX této úmluvy, přijaté v Ženevě dne 10. května 2013 /sněmovní tisk 122/

8. Vládní návrh, kterým se předkládá Parlamentu České republiky k vyslovení souhlasu
s  ratifikací  Evropsko-středomořská  letecká  dohoda  mezi  Evropskou  unií  a  jejími
členskými státy na jedné straně a vládou Státu Izrael na straně druhé /sněmovní tisk 132/

9. Vládní návrh, kterým se předkládá Parlamentu České republiky k vyslovení souhlasu
s ratifikací Dohoda o letecké dopravě mezi Evropským společenstvím a jeho členskými
státy na jedné straně a Kanadou na straně druhé /sněmovní tisk 133/

10. Vládní návrh, kterým se předkládá Parlamentu České republiky k vyslovení souhlasu
s ratifikací Smlouva mezi Českou republikou a Slovenskou republikou o vzájemném
uznávání  rovnocennosti  dokladů  o  vzdělání  vydávaných  v  České  republice
a  ve  Slovenské  republice,  podepsaná  v  Praze  dne  28.  listopadu  2013  /sněmovní
tisk 134/

11. Vládní návrh, kterým se předkládá Parlamentu České republiky k vyslovení souhlasu
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s  ratifikací  Rámcová  smlouva  mezi  Českou  republikou  a  Spolkovou  republikou
Německo o přeshraniční spolupráci v oblasti zdravotnické záchranné služby podepsaná
v Plzni dne 4. dubna 2013 /sněmovní tisk 101/

12. Vystoupení  nově designovaného  velvyslance  ČR v  Království  Saúdské  Arábie  J.  E.
Ing. Jiřího Slavíka

13. Vládní návrh, kterým se předkládá Parlamentu České republiky k vyslovení souhlasu
s ratifikací Protokol, který upravuje Smlouvu mezi vládou České republiky a vládou
Singapurské republiky o zamezení dvojího zdanění a zabránění daňovému úniku v oboru
daní z příjmu a který byl podepsán v Singapuru dne 26. června 2013 /sněmovní tisk 111/

14. Vládní návrh, kterým se předkládá Parlamentu České republiky k vyslovení souhlasu
s ratifikací Protokol, který upravuje Smlouvu mezi vládou České republiky a vládou
Ukrajiny  o  zamezení  dvojího  zdanění  a  zabránění  daňovému  úniku  v  oboru
daní z příjmu a z majetku a který byl podepsán v Kyjevě dne 21. října 2013 /sněmovní
tisk 112/

15. Volba členů a předsedů podvýborů zahraničního výboru
16. Sdělení předsedy
17. Připomínky a  podněty poslanců

1. Vládní  návrh,  kterým  se  předkládá  Parlamentu  České  republiky  k  vyslovení
souhlasu s ratifikací Dohoda mezi Českou republikou a Zvláštní administrativní
oblastí Čínské lidové republiky Hongkong o předávání osob hledaných pro trestní
řízení (Hongkong, 4. 3. 2013) /sněmovní tisk 102/

Vládní  návrh  uvedl  nám.  ministryně  spravedlnosti  úseku  mezinárodního  a  ústavně
právního průmyslu a obchodu Mgr. Petr Jäger, Pd.D.                              

Zpravodajka  K.  Konečná navrhla  smlouvu  doporučit  k ratifikaci,  s čímž  poslanci
souhlasili /usn. č. 22, hlasování 9-0-0 je zachyceno v příloze/.

2. Vládní  návrh  kterým  se  předkládá  Parlamentu  České  republiky  k  vyslovení
souhlasu s ratifikací Dohoda mezi Českou republikou a Zvláštní administrativní
oblastí Čínské lidové republiky Hongkong o vzájemné právní pomoci v trestních
věcech (Hongkong, 4. 3. 2013) /sněmovní tisk 103/

Vládní  návrh  uvedl  nám.  ministryně  spravedlnosti  úseku  mezinárodního  a  ústavně
právního průmyslu a obchodu Mgr. Petr Jäger, Pd.D.                              

Zpravodajka  K.  Konečná navrhla  smlouvu  doporučit  k ratifikaci,  s čímž  poslanci
souhlasili /usn. č. 23, hlasování 9-0-0 je zachyceno v příloze/.

3. Vládní  návrh,  kterým  se  předkládá  Parlamentu  České  republiky  k  vyslovení
souhlasu s ratifikací Dohoda mezi Českou republikou a Zvláštní administrativní
oblastí  Čínské  lidové  republiky  Hongkong  o  předávání  odsouzených  osob
(Hongkong,   4. 3. 2013) /sněmovní tisk 104/

Vládní  návrh  uvedl  nám.  ministryně  spravedlnosti  úseku  mezinárodního  a  ústavně
právního průmyslu a obchodu Mgr. Petr Jäger, Pd.D.                              

Zpravodajka  K.  Konečná navrhla  smlouvu  doporučit  k ratifikaci,  s čímž  poslanci
souhlasili /usn. č. 24, hlasování 9-0-0 je zachyceno v příloze/.
4. Vládní  návrh,  kterým  se  předkládá  Parlamentu  České  republiky  k  vyslovení

souhlasu s ratifikací Protokol o změně a doplnění Smlouvy mezi Českou republikou
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a  Slovenskou  republikou  o  právní  pomoci  poskytované  justičními  orgány
a o úpravě některých právních vztahů v občanských a trestních věcech z 29. října
1992 a jejího Závěrečného protokolu, podepsaný v Uherském Hradišti dne 29.  října
2012  /sněmovní tisk 110/

Vládní  návrh  uvedl  nám.  ministryně  spravedlnosti  úseku  mezinárodního  a  ústavně
právního průmyslu a obchodu Mgr. Petr Jäger, Pd.D.                              

 Z  důvodu omluvy posl.  P. Holíka se  zpravodajování  ujal  posl.  V. Zemek.  Navrhl
smlouvu  doporučit  k ratifikaci,  s čímž  poslanci  souhlasili  /usn.  č.  25,  hlasování  9-0-0
je zachyceno v příloze/.

5. Vládní  návrh,  kterým  se  předkládá  Parlamentu  České  republiky  k  vyslovení
souhlasu  s  ratifikací  změna  přílohy  A Stockholmské  úmluvy  o  perzistentních
organických polutantech /sněmovní tisk 109/

Vládní  návrh uvedla  náměstkyně ministra  životního prostředí  Ing.  Berenika Peštová,
Ph.D.

Posl. R. Kostřica si dotazem ověřil, zda se polutanty do ovzduší dostanou až v případě
požáru.  Z  lékařského  hlediska  se  zajímal  o  způsob  řešení  případů,  kdy  jsou  polutanty
vypuštěny do ovzduší například při likvidaci zbouraných staveb.

Ing.  Karel Bláha, CSc., ředitel odboru environmentálních škod a ekologických rizik,
stručně odpověděl, že při bourání staveb se problém řeší podobně jako v případě azbestu.  

Posl. P. Plzák se ujistil, že se polutanty nacházejí pouze v extrudovaném polystyrenu.
Z důvodu omluvy posl. R. Böhnische se zpravodajování ujal posl.  V. Zemek. Navrhl

smlouvu  doporučit  k ratifikaci,  s čímž  poslanci  souhlasili  /usn.  č.  26,  hlasování  9-0-0
je zachyceno v příloze/.

6. Vládní  návrh,  kterým  se  předkládají  Parlamentu  České  republiky  k  vyslovení
souhlasu  s  ratifikací  změny  přílohy  III  Rotterdamské  úmluvy  o  postupu
předchozího  souhlasu  pro  určité  nebezpečné  chemické  látky  a  pesticidy
v mezinárodním obchodu, přijaté v Ženevě dne 10. května 2013  /sněmovní tisk 121/

Vládní  návrh uvedla  náměstkyně ministra  životního prostředí  Ing.  Berenika Peštová,
Ph.D.

Z důvodu omluvy posl. J. Miholy se zpravodajování ujal posl. R. Kostřica. Zdůraznil,
že  některé  z  uvedených  látek  mají  také  omamné  účinky  a  navrhl  smlouvu  doporučit
k ratifikaci, s čímž poslanci souhlasili /usn. č. 27, hlasování 9-0-0 je zachyceno v příloze/.

7. Vládní  návrh,  kterým  se  předkládá  Parlamentu  České  republiky  k  vyslovení
souhlasu s ratifikací Basilejská úmluva o kontrole pohybu nebezpečných odpadů
přes hranice států a jejich zneškodňování, sjednaná v  Basileji dne 22. března 1989,
a změny přílohy IX této úmluvy, přijaté v Ženevě dne 10. května 2013 /sněmovní
tisk 122/

Vládní  návrh uvedla  náměstkyně ministra  životního prostředí  Ing.  Berenika Peštová,
Ph.D.

Zpravodaj  K. Rais navrhl smlouvu doporučit  k ratifikaci,  s čímž poslanci souhlasili
/usn. č. 28, hlasování 9-0-0 je zachyceno v příloze/.
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8. Vládní  návrh,  kterým  se  předkládá  Parlamentu  České  republiky  k  vyslovení
souhlasu s ratifikací Evropsko-středomořská letecká dohoda mezi Evropskou unií
a jejími  členskými státy na jedné straně a vládou Státu Izrael  na straně druhé
/sněmovní tisk 132/

Vládní návrh uvedl Ing. Karel Dobeš, náměstek ministra dopravy.
Posl. P. Plzák poznamenal, že Československé aerolinie byly první, které se Státem Izrael

po jeho vzniku navázaly spolupráci a vozily tam například zbraně.
 Zpravodaj  J. Foldyna navrhl smlouvu doporučit k ratifikaci, s čímž poslanci souhlasili

/usn. č. 29, hlasování 10-0-0 je zachyceno v příloze/.

9. Vládní  návrh,  kterým  se  předkládá  Parlamentu  České  republiky  k  vyslovení
souhlasu  s ratifikací  Dohoda  o  letecké  dopravě  mezi  Evropským společenstvím
a jeho  členskými  státy  na  jedné  straně  a  Kanadou  na  straně  druhé  /sněmovní
tisk 133/

Vládní návrh uvedl Ing. Karel Dobeš, náměstek ministra dopravy.
Zpravodaj  K. Rais navrhl smlouvu doporučit  k ratifikaci,  s čímž poslanci souhlasili

/usn. č. 30, hlasování 10-0-0 je zachyceno v příloze/.

10. Vládní  návrh,  kterým  se  předkládá  Parlamentu  České  republiky  k  vyslovení
souhlasu s ratifikací  Smlouva mezi  Českou republikou a Slovenskou republikou
o vzájemném  uznávání  rovnocennosti  dokladů  o  vzdělání  vydávaných  v  České
republice  a  ve  Slovenské  republice,  podepsaná  v  Praze  dne  28.  listopadu 2013
/sněmovní tisk 134/

Vládní  návrh  uvedl prof.  Ing.  Jaromír  Veber,  CSc.,  náměstek  ministra  školství
pro vysoké školství a výzkum.

Zpravodaj  R.  Kostřica sdělil,  že  se  sněmovním  tiskem  se  podrobně  seznámil
a diskutovalo se o něm také na půdě Parlamentu. Uvedl, že jedinou problematickou věc vidí
v posuzování  titulů  docent  a  profesor.  Zajímal  se  o  způsob  řešení,  například  určením
akreditační komise. 

Nám.  J.  Veber vyjádřil  s  názorem  souhlas.  Poukázal  na  přípravu  nového
vysokoškolského zákona,  ve kterém by o akreditacích  vysokoškolských institucí  mělo být
pojednáváno. Připustil zřízení národní autority či určitého orgánu s funkcí akreditační komise.

Zpravodaj  R. Kostřica se  zeptal,  zda se jedná o přípravu nového vysokoškolského
zákona či jeho novely. Zdůraznil, že se minulé čtyři roky na novele intenzivně pracovalo a dle
jeho  názoru  je  problém zejména  v  uznávání  titulů  docent  a  profesor  z  vysokoškolských
institucí různé kvality.

Posl. K. Rais se dotázal, jak se bude postupovat při uznávání titulů v období, než bude
přijata novela vysokoškolského zákona.

Nám.  J.  Veber odpověděl,  že  na základě  právních  podkladů,  které  má k dispozici,
by do té doby měla platit stávající smlouva, ve které jsou tituly vzájemně uznávány.

Posl.  P. Plzák vznesl  otázku,  kdo  posuzuje  úroveň  nabytého  vzdělání,  konkrétně
získaného na Slovensku.

Nám.  J. Veber uvedl, že tituly nižší úrovně jsou recipročně uznávány na základě již
existující  smlouvy  a  budou  uznávány  i  v  právě  projednávané  smlouvě.  Připustil,
že pochybnosti mohou vzniknout u titulů docent a profesor. 
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Posl.  P. Plzák se vrátil zpět ke své otázce a pozastavil se nad skutečností, že dochází
k vzájemnému uznávání  titulů a přitom v ČR neexistuje  žádný orgán, který by posuzoval
kvalitu slovenských škol.

Nám. J. Veber reagoval, že Ministerstvo školství musí vycházet z textu, který byl již
v minulosti schválen.

Zpravodaj R. Kostřica upozornil, že projednání novely vysokoškolského zákona může
trvat  tři  až  čtyři  roky a  v rámci  něj  bude celá  řada  dotčených subjektů.  Doplnil,  že  sám
se projednáním  novely  detailně  zabýval  jako  místopředseda  podvýboru  pro  vysoké  školy
a vědu. Na závěr vyjádřil své kladné stanovisko s přijetím smlouvy.

Nám.  J.  Veber dodal,  že  se  při  přípravě zákona bude stavět  na  již  vypracovaných
materiálech k novému vysokoškolskému zákonu a stručně popsal oblasti, které jsou určeny
k dopracování, zejména v oblasti akreditací.

Př. K. Schwarzenberg uvedl, že jej zákon znepokojuje. Připomněl, že se posledních 20
let úspěšně pracovalo na snižovaní množství akademických titulů v ČR.  S poukázáním na již
řečené, kdy by současně s novelou měla vzniknout určitá národní autorita, která bude o uznání
titulu rozhodovat a která může být i politická, vyjádřil z celého vývoje značné obavy.

Nám. J. Veber vyjádřil víru, že k politickému rozhodování o titulech nedojde. Uvedl,
že do případné národní autority bude usilovat o zařazení reprezentativních osoby s profesními
zkušenostmi z oblasti vysokých škol. Uvedl, že autorita má být pouze orgánem, který bude
rozhodovat  na základě podkladů od auditní  organizace,  jež bude posuzovat  dané instituce
na místě. 

Př.  K.  Schwarzenberg reagoval,  že  jako  věrný  katolík  rozlišuje  mezi  ctností  víry
a naděje. Uvedl, že v tomto případě víra není, tak snad alespoň naděje.

Zpravodaj  R.  Kostřica poté  navrhl  smlouvu  doporučit  k ratifikaci,  s čímž  poslanci
souhlasili /usn. č. 31, hlasování 8-0-1 je zachyceno v příloze/.

11. Vládní  návrh,  kterým  se  předkládá  Parlamentu  České  republiky  k  vyslovení
souhlasu  s  ratifikací  Rámcová  smlouva  mezi  Českou  republikou  a  Spolkovou
republikou Německo o přeshraniční spolupráci v oblasti zdravotnické záchranné
služby podepsaná v Plzni dne 4. dubna 2013 /sněmovní tisk 101/

Př.  K.  Schwarzenberg se na  úvod zeptal,  proč  trvalo  rok,  než  se tak  důležitá  věc
dostala do zahraničního výboru.

MUDr.  Tom  Phillipp, Ph.D.,  MBA,  náměstek  ministra  zdravotnictví pro  zdravotní
pojištění, odpověděl, že předkládaný návrh již byl některými orgány sněmovny projednán v roce
2013, ale vzhledem k rozpuštění Poslanecké sněmovny je potřeba, aby návrh opětovně prošel
procesem schválení v obou komorách Parlamentu. Poté vládní návrh uvedl.

Zpravodaj  P.  Šrámek zdůraznil,  že  smlouva  již  byla  podepsána  4.  dubnu  2013,
ale z důvodů rozpuštění sněmovny je ratifikována až nyní. 

Posl. P. Plzák požádal o vysvětlení technického postupu při volání záchranné služby. 
Nám.  T. Phillipp uvedl,  že se jedná zejména o špatně dostupné oblasti,  ve kterých

je potřebné  zřídit  určitá  stanoviště,  která  umožní  zajistit  zdravotní  péči  v  zákonem
stanovených  limitech.  Připomněl,  že  se  jedná  o  rámcovou  smlouvu.  V  daném  kontextu
doplnil, že konkrétní realizace bude záležet na dohodě jednotlivých krajů. 

Posl. P. Plzáka zajímala četnost využití dané služby. 
Nám.  T. Phillipp odpověděl ve vztahu k finančnímu zajištění. Sdělil, že v první fázi

nebude  spolupráce  spojena  s  žádnými  finančními  nároky,  v  dalších  fázích  poté  dojde
k vyhodnocení fungování.

Posl. P. Plzák se zeptal, zda záchranná služba poveze českého pacienta do německého
zařízení, bude-li nejblíže.
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Nám.  T. Phillipp odpověděl, že v rámci smlouvy bude pacient převezen do zařízení
státu, jehož je státním příslušníkem, umožní-li mu to jeho zdravotní stav.

Posl. R. Kostřica zdůraznil, že se jedná o rámcovou smlouvu, která zajišťuje, aby byla
spolupráce vůbec umožněna, avšak nepopisuje konkrétní způsob provedení. 

Pos. J. Foldyna popsal na příkladu Ústeckého kraje potřebu přeshraniční spolupráce,
která vzhledem k chybějící smlouvě nemohla být využita.

Posl. R. Vyzula vyjádřil názor, že by pacient měl být přepraven do nejbližšího zařízení
spíše  než  do  zařízení  podle  národnosti.  Připomněl,  že  přijatá  novela  zákona  č.  48
o přeshraniční péči umožňuje snadnou realizaci případného financování.

Př.  K.  Schwarzenberg projevil  přání,  aby  daná  dohoda  začala  v  realitě  skutečně
fungovat.

Zpravodaj  P.  Šrámek poté  navrhl  smlouvu  doporučit  k ratifikaci,  s čímž  poslanci
souhlasili /usn. č. 32, hlasování 9-0-0 je zachyceno v příloze/.

12. Vystoupení nově designovaného velvyslance ČR v Království Saúdské Arábie J. E. 
Ing. Jiřího Slavíka

J. E.  Ing. Jiřího Slavíka uvedl  ředitel  Odboru států Blízkého východu a severní  Afriky
MZV Mgr. Jiří Ellinger, Ph.D. 

Velvyslanec J. Slavík představil svoji koncepci působení s důrazem na rozvoj hospodářské
spolupráce,  podporu  českých  subjektů  při  vytváření  joint  venture  se  saudskými  partnery,
posílení  spolupráce  v  oblasti  lázeňství  a  školství,  zefektivnění  vízového  procesu,  zvýšení
informovanosti českých společností o možnostech veletrhů pořádaných v Království Saúdské
Arábie a následnou pomoc s jejich případnou účastí na nich. Na příkladu Království Bahrajn
demonstroval možnosti investic do českého lázeňství. V daném teritoriu současně poukázal na
příležitosti v rámci rozvoje městské hromadné dopravy v hlavním městě Manáma, v oblasti
zpracování hliníku a ve zdravotnictví. Stručně popsal smluvní základnu ČR s jednotlivými
zeměmi.  Nastínil  potenciál  Sultanátu  Omán.  Podtrhl  svou  otevřenost  ke spolupráci  se
zahraničním výborem. 

Př.  K.  Schwarzenberg poděkoval  za  ucelenou  prezentaci.  Jako  zajímavost  na  základě
svých zkušeností zmínil velký obdiv ministra zahraničních věcí Království Saúdské Arábie
k Václavu Havlovi. V oblasti lázeňství vyjádřil souhlas s vysokou úrovní lékařského vybavení
v  ČR,  pro  potřebu  konkurenceschopnosti  však  poukázal  na  nedostatky  v  hotelové  části.
V kontextu  stálé  rostoucí  angažovanosti  Království  Saúdské  Arábie  v  zahraniční  politice
se dotázal, kdo bude v budoucnosti určovat zahraniční politiku v Saúdské Arábii a zda bude
střet mezi Íránem a Saúdskou Arábií ve stejné míře pokračovat. V daném kontextu souhlasil
se  slovy  nově  designovaného  velvyslance  o  výrazně  lepších  vztazích  mezi  Íránem
a Sultanátem  Omán,  na  druhé  straně  však  upozornil  na  snahu  Íránu  dostat  se  přes
Hormuzskou úžinu na protější břeh. Závěrem popřál J.E. J. Slavíkovi mnoho štěstí v jeho
působení.

Posl. P. Plzák se na základě svých zkušeností zastal lázeňského personálu v otázce poměru
mezi úrovní platového ohodnocení a nárokům arabské klientely.

Posl.  R.  Kostřica ocenil  diskuzi  k  vízové  problematice.  Podtrhl  potřebu  instituce,
na kterou by se české subjekty mohly obrátit s žádostí o saúdské vízum.

Velvyslanec J. Slavík potvrdil řešení otázky víz jako jeden z hlavních bodů své činnosti.
Posl.  V. Zemek rozšířil  problematiku  víz  i  na další  arabské země,  zejména  ve vztahu

k administrativní  komplikovanost  jejich  získávání  v  ČR v porovnání  s  jinými  evropskými
státy. Apeloval na potřebu koordinace v dané oblasti.  Ve věci pronikání českých firem na
arabské trhy poznamenal ze své zkušenosti, že je důležité, aby velvyslanectví ČR v Království
Saúdské Arábie poskytlo podporu a pomoc v komunikaci  mezi českou a saúdskoarabskou
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stranou a nedocházelo k nedorozuměním. Podotkl, že si není jistý podnikatelským zájmem
z české strany.

Velvyslanec J. Slavík reagoval, že si je nastíněného problému z minulosti vědom a je
potřeba pokusit  se české firmy přesvědčit  o  pozitivních  stránkách realizace  a  pomoci  jim
s hledáním partnera na saúdskoarabské straně, jako příklad uvedl společnost Tatra s projektem
výroby vozidel a školení řidičů. Poukázal na značný potenciál ve vojenské oblasti.

Posl. P. Plzák se dotázal, zda je problém, když v Království Saúdské Arábie na letišti
najde kontrola Bibli. 

Velvyslanec  J. Slavík odpověděl,  že v Saúdské Arábii  dříve nikdy nebyl, ale podle
informací, které má k dispozici, je jedna Bible možná.

Posl.  K. Konečná se vrátila k otázce víz. Podivila se, jak je možné, že Schengenská
víza získávají  lidé přijíždějící do ČR snadněji  v jiných zemích EU přesto, že pravidla pro
jejich vydávání by měla být jednotná. Zeptala se, zda je problém na Ministerstvu vnitra ČR.

 Velvyslanec J. Slavík odpověděl, že na ambasádě ČR v Rijádu se vydává ročně 9 tisíc
víz, což není malé množství. S poukázáním na příklad pacientů z Libye v českých lázních,
kteří  běžně  získávají  víza  vydaná  Maltou,  však  s  problémem  souhlasil.  Uvedl,  že
velvyslanectví  v  Rijádu  bude  vyvíjet  maximální  úsilí,  aby  byla  víza  pro  saúdskoarabské
pacienty cestující do ČR vydávána přes ČR.

Ředitel  Odboru  států  Blízkého  východu  a  severní  Afriky  MZV J.  Ellinger dodal,
že snadnější  vydávání  Schengenských  víz  na  ambasádách  jiných  zemí  je  pouze  pověra.
Zdůraznil, že princip probíhá ve všech státech EU stejným mechanismem, pokud se některá
země, jako například Malta ve vztahu k Libyi, nerozhodne veškerá pravidla obcházet. Dodal,
že délka vydání se může lišit například o den podle počtu pracovníků na ambasádách. Uvedl,
že odlišnost nastává u vydávání národních víz, která se liší zákonnými opatřeními dané země.
Doplnil, že stížnosti na délku vydávání českých víz v porovnání s faktem, že saúdskoarabská
strana nevydává turistická víza vůbec a podnikatelská v mnohem delším časovém horizontu
než je tomu na straně české, není v daném kontextu opodstatněná. Potvrdil intenzivní snahu
potřeby  vycházející  z  českých  podnikatelských  záměrů  v zájmových  destinacích  co
nejrychleji naplňovat.

Posl.  R.  Kostřica na  základě  svých  zkušeností  z  Malty  uvedl,  že  vzhledem
k intenzivním každodenním stykům mezi Maltou a Libyí si dokáže těžko představit,  že by
vízové povinnosti Libyjských návštěvníků byly zpřísňovány.

 Ředitel Odboru států Blízkého východu a severní Afriky MZV J. Ellinger zopakoval,
že  záleží  na  jednotlivých  zemích,  zda  se  rozhodnou  pravidla  systému  porušovat  tak,  jak
je tomu  v  případě  Malty.  Zdůraznil,  že  přesně  z  takových  situací  vznikají  bezpečnostní
problémy v rámci Schengenského prostoru.

Př.  K. Schwarzenberg na závěr poznamenal, že výhodou je, že české výrobky mají
v Království Saúdské Arábie dobrou pověst.

13. Vládní  návrh,  kterým  se  předkládá  Parlamentu  České  republiky  k  vyslovení
souhlasu  s  ratifikací  Protokol,  který  upravuje  Smlouvu  mezi  vládou  České
republiky a vládou Singapurské  republiky  o  zamezení  dvojího  zdanění
a zabránění  daňovému  úniku  v  oboru  daní  z  příjmu  a  který  byl  podepsán
v Singapuru dne 26. června 2013 /sněmovní tisk 111/

Vládní návrh uvedl JUDr. Martin Pros, Ph.D., náměstek ministra financí.
Zpravodaj  R.  Kostřica navrhl  smlouvu  doporučit  k  ratifikaci,  s čímž  poslanci

souhlasili /usn. č. 33, hlasování 9-0-0 je zachyceno v příloze/.
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14. Vládní  návrh,  kterým  se  předkládá  Parlamentu  České  republiky  k  vyslovení
souhlasu  s  ratifikací  Protokol,  který  upravuje  Smlouvu  mezi  vládou  České
republiky a vládou Ukrajiny o zamezení dvojího zdanění a zabránění daňovému
úniku v oboru daní z příjmu a z majetku a který byl podepsán v Kyjevě dne 21.
října 2013 /sněmovní tisk 112/

Vládní návrh uvedl JUDr. Martin Pros, Ph.D., náměstek ministra financí.
Zpravodaj  P.  Plzák sdělil,  že  během  prvního  čtení  daného  tisku  v  Poslanecké

sněmovně doporučil Protokol k projednání také rozpočtovému výboru, avšak v danou chvíli
nezná jeho stanovisko. Znovu vznesl technický dotaz, jaké stanovisko zaujme ČR v případě,
že se bude jednat o rezidenta Ukrajiny s trvalým bydlištěm na Krymu, který podniká v ČR.

Ing. Václav  Zíka, zástupce ředitele odboru Daně z příjmů a veřejná pojistná, odpověděl,
že  v  takovém případě  je  důležitý  daňový  domicil,  který  musí  být  na  Ukrajině,  aby  měl
dotyčný subjekt nárok na čerpání výhod ze smlouvy vyplývající. Doplnil, že obdobně to platí
pro české subjekty podnikající na Krymu, kdy je opět potřeba dodat potvrzení o zaplacení
daně v dané  zemi.  Na závěr  poznamenal,  že  rozpočtový výbor tisk již  projednal  a  vydal
k němu souhlasné stanovisko.

Zpravodaj  P. Plzák přečetl  z  daného Protokolu definici  Ukrajiny, která  se  mu zdá
zvláštní. 

Ing. Václav Zíka reagoval, že každý stát má právo definovat si své území a zejména
u přímořských  států  se  může  stát,  že  vymezené  území  bude  vůči  jednotlivým  státům
definováno různě. Dodal, že netuší, zda do aktuální definice území Ukrajiny spadá Krym. 

Zpravodaj  P.  Plzák poté  navrhl  smlouvu  doporučit  k  ratifikaci,  s čímž  poslanci
souhlasili /usn. č. 34, hlasování 9-0-0 je zachyceno v příloze/.

15. Volba členů a předsedů podvýborů zahraničního výboru

Př.  K.  Schwarzenberg nechal  hlasovat  o  předloženém  návrhu  na  členy  podvýboru
pro vnější  ekonomické  vztahy,  s  čímž  poslanci  souhlasili  /hlasování  8-0-0  je zachyceno
v příloze/. 

Posl.  P. Plzák navrhl jako předsedu daného podvýboru posl. M. Šarapatku. Jiný návrh
nebyl předložen. Poslanci s návrhem vyslovili souhlas a bylo přijato usnesení č. 35 /hlasování
8-0-0 je zachyceno v příloze/.

Př.  K. Schwarzenberg dále nechal hlasovat o předloženém návrhu na členy podvýboru
pro rozvojovou spolupráci, s čímž poslanci souhlasili /hlasování 7-0-0 je zachyceno v příloze/. 

Posl. P. Plzák navrhl jako předsedu daného podvýboru posl. K. Raise. Jiný návrh nebyl
předložen. Poslanci s návrhem vyslovili souhlas a bylo přijato usnesení č. 37 /hlasování 7-0-0
je zachyceno v příloze/.

Př.  K.  Schwarzenberg nechal  hlasovat  o  předloženém  návrhu  na  členy  podvýboru
pro styky s krajany, s čímž poslanci souhlasili /hlasování 8-0-0 je zachyceno v příloze/. 

Posl.  R. Kostřica na základě svých zkušeností s prací v daném podvýboru v minulém
volebním období  projevil  zájem o  předsednictví  v  podvýboru.  Jiný  návrh  nebyl  předložen.
Poslanci s návrhem vyslovili souhlas a bylo přijato usnesení č. 36 /hlasování 8-0-0 je zachyceno
v příloze/.

16. Sdělení předsedy

Př.  K. Schwarzenberg poslancům připomněl  žádost  velvyslankyně České republiky
v Albánské  republice  Mgr.  Bronislavy  Tomášové  ve  věci  pozvání  od předsedkyně
Zahraničního  výboru  Albánské  republiky  pí. Arty  Dade,  které  bylo  navrženo  za  účelem
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opětovného  posílení  bilaterálních  vztahů,  v  současnosti  poznamenanými  nepříznivým
vývojem investic české společnosti ČEZ, a.s. v Albánské republice. 

Posl.  K. Konečná se zeptala, zda má pan předseda nějaké politické vazby v Albánii
a cesta  zahraničního výboru by tak mohla v dané záležitosti  pomoci,  protože nemá pocit,
že by albánská strana chtěla se zahraničním výborem o dané věci jednat.

Př.  K. Schwarzenberg odpověděl, že žádné zvláštní vazby s Albánii nemá, ale snaží
se vyjít  vstříc  žádosti  paní  velvyslankyně,  která  prosí  o  gesto  dobré  vůle  vzhledem
k aktuálnímu stavu vztahů, s tím, že považuje záležitost v zájmu České republiky. Poté navrhl
usnesení  k  rozšíření  plánu  zahraničích  aktivit  zahraničního  výboru  na  rok  2014,  s  čímž
poslanci vyslovili souhlas /usn. č. 38, hlasování 8-0-0 je zachyceno v příloze/

Př.  K.  Schwarzenberg dále  připomněl  setkání  s představitelem  ázerbájdžánské
lidskoprávní organizace Democracy Monitor panem Fuadem Hasanovem.

Termín příští schůze byl stanoven na středu 21. května ve 13.00 hodin.

17. Připomínky a podněty poslanců

V tomto bodě nevystoupil nikdo z poslanců.

Schůze výboru skončila v 15.32 hodin.
/Zapsala Zuzana Putnářová, tajemnice ZAV/

                    René  Č í p, v. r.                               Karel  S c h w a r z e n b e r g, v. r.  
      ověřovatel výboru                                                  předseda výboru
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